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Illést tartott 
a megyei pártbizottság 

A Magyar Szocialista Munkáspárt Csong-
rád megyei Bizóttsága tegnap, pénteken, 
az üjszegedi pártiskolán dr. Komócsin Mi-
hálynak, a megyei pártbizottság első tit-
kárának elnökletével megtartott ez évi első 
ülését. 

Először Gyárfás Mihálynak, a megyei 
pártbizottság osztályvezetőjének előter-
jesztésében egyhangúlag tudomásul vette 
a megyei párt-végrehajtóbizottság jelenté-

sét a múlt év végi beszámoló taggyűlések 
politikai és szervezeti tapasztalatairól. 

Ezt követően dr. Németh Lajosnak, a 
megyei pártbizottság ti tkárának előterjesz-
tése alapján jóváhagyta a megyei párt-
végrehajtóbizottság tervezetét a megyei 
pártbizottság és a megyei párt-végrehajtó-
bizottság ez év első felében tartandó ülé-
sei tematikájáról, valamint a megyei párt-
bizottság munkabizottságainak 1975. I. fél-
évi munkatervét. 

A pártkongresszus tiszteletére: 

Áz olajprograméri 

S o m o g y i K á r o l y n é f e lvé t e l e 

Dr. Aezé! György egészségügyi miniszterhelyettes fölavatja az ideg-elmegyógyászati 
osztályt 

Ü j épülettel és osztállyal séggel készített el a Szegedi mondható, idegbetegnek, ko-
gazdagodott Szeged betegei- Járási Építőipari Szövetke-} runkra szinte jellemző az 

,látása. Tegnap délben , a vá- zet. Az épüiet műszaki át- ideges ember. A felszabadu-
rosi tanács kórházának ideg- adása tavaly októberben tör-! lás óta hazánk" lélekszáma 
fclm /gyógyászati osztályát tént, a. hőközponté, novem- nőtt,, az ideg-elmeágyak vi-
adta át rendeltetésének dr. ber végén. Az egy ágyra ju- szont csökkentek. A makói 
Aczél György egészségügyi tó építési költség nem keve- és vásárhelyi osztályok meg-
miniszterhelyettes, a Tolbu- sebb, mint százezer forintot szüntével a dél-magyarorszá-
hin sugárúti kórház épület- tesz ki. A kórház és a tanács gi körzetben, leszámítva a 
szárnyában. Az "eseményen további 1 millió 627 ezer szegedi klinikát, csak Gyu-
ott voltak dr. Petri Gábor forintot, biztosított felszere- Ián, Baján és Szentesen volt 
professzor, az Elnöki Tanács lésekre, a különböző műsze- kórházi elm^osztály. Szeged 
tagja, országgyűlési képvi- rektől a szőnyegekig, me- lakosságában az öregek ará-
selő, dr. Koncz János, a me- lyekkel folyamatosan rende- nya is nagyobb az országos 
gyei. Szabó G. László, a vá- zik be az épületszárnyat, átlagnál, azokról van szó, 
rosi pártbizottság osztályve- Jelenleg hat orvos dolgozik akik világstatisztikák szerin' 
zetői, Papp Gyula, a városi itt (jövőre várhatóan tíz), js orvosi ellátást igényelnek 
t amcs elnöke Hantos Mi- valamennyi szakorvos felé- g h é hozzávesszük, 
haly, a megyei tanács elnók- nek komoly klinikai tapasz- ° 
helyettese, dr. Szontágh Fe- talata van. Négyen a szegedi h °8y viszonylag sok ongyil-
renr professzor, a Szegedi klinikáról, ketten Szentesről kosság történik Szegeden és 
Orvostudományi Egyetem kerültek ú j munkahelyükre, a megyében valamint az al-
rektora, dr. BogátsLászló, a pszichológusállás még be- k o h o l o s . d e i i r i u m o s esetek 
a korház igazgató toorvosa, töltetlen. Csakúgy a 38, , . 
a szegedi klinikák, a megye egészségügyi középkáderek- szama az utóbbi evtizedben 
és a város kórházainak igaz- nek biztosított státusz, ame- tízszeresére nőtt, érthető az 
gatói, főorvosai. A házigaz- lyekre mindössze 15-öt tud- igény melynek eredménye-
da nevében dr Szilárd Já- tak felvenni 27 ápolót fog- k é p ^ m o s t l é t r e j ö t t a k ó r _ 
nos. az u j korházi osztály lalkoztatnanak, de csupán 
vezető főorvosa vette át az 13 van, ezért belátható ideig h a z ideg-elmegyogyaszati 
epületei, majd kalauzolta a nem működhet az osztály osztálya. Jelenleg Csongrád 
vendégeket, akik megtekin- teljes kapacitással. Még üre- megyében 390 ideg-elmeágy 
tették a kórtermeket, helyi- sek a foiyosók, a 32 kórte- á l l a betegek rendelkezésé-
ségeket. rem, az első betegeket ja- . . . , , . , 

Már az ötvenes években nuár 16-tól. a jövő hét csü- r e - A szegedi és varhatoan a 
megfogalmazódott az igény, törtékjétől fogadják. És itt makói osztály teljes kapaci-
de egy 90 ágyas osztály lét- helyezték el átmenetileg a tásával ez a szám 660-ra 
rehozásának konkrét terve húsz éve vajúdó kijózanító e m e lked ik ami óriási fejlő-
csak a hatvanas évek végén állomást is, ami az osztály 
merült föl, összhangban az külön profilja a végleges 
országos fejlesztési elképze- megoldásig, 
lésekkel. (Cegléden, Süme- * 
gen, Vácott már avattak ha- Az avatóünnepség után 
sonló osztályokat, előrelát- arról beszélgettünk dr. Szi-
hatóan tavasszal Makón is lárd Jánossal, az ú j kórházi 
sor kerül rá.) A városi ta- osztály, vezető főorvosával, 
nács egészségügyi osztálya hogy országos és helyi 
1971. szeptember 16-án adott szempontok egyaránt sürget-
tervezési megbízást, immár ték az ideg-elmegyógyászat 
az eredetinél bővebb, 150 fejlesztését, 
ágyas osztályra, melyet kő- — Az úgynevezett átlag-
zel 15 millió forintos költ- lakosság stabil százaléka 

dés, bár az egészségügyi 
irányelvek szerinti normát 
még mindig nem éri el. 

N. I. 

Ez az év talán az utóbbi 
idők legnehezebb szakasza 
lesz az algyői olajbányászok 
számára. A nagyberuházások 
vége felé, a negyedik ötéves 
terv utolsó évében feszített 
feladatok előtt állnak. Hogy 
mindent megoldanak, arra 
biztos ígéretnek vehetjük azt 
a szocialista brigádvezetői 
tanácskozást, amit tegnap, 
pénteken tartottak az NKFV 
szegedi üzemének technoló-
giai ipartelepén. Több mint 
nyolcvan szocialista brigád 
vezetője hallgatta végig 
Szurmai Tibornak, a szegedi 
üzem helyettes .vezetőjének 
előterjesztését, melyben kör-r 
vonalazta a nagyvállalat, s 
az összes szegedi üzemegység 
legfontosabb feladatait az 
idei évre. Elmondta, hogy a 
tanácskozás célja nem lehet 
kész vállalásokat csokorba 
szedve átnyújtani a brigád-
vezetőknek. A brigádok önte-
vékenyen tudják a saját te-
rületükön, mi az, amivel 
hozzájárulhatnak az ismer-
tetett legfőbb célok elérésé-
hez. Hangsúlyozta, hogy ki-
emelten kell törekedni a ne-
gyedik ötéves terv teljesíté-
sére, az erre az évre jutó 
termelési feladatok maradék-
talan elvégzésével. 

A munkaverseny-felelős, 
Alföldi János, beszámolt a 
tanácskozásnak a tavalyi 
versenytapasztalatokról. El-
mondta, miben kell az idén 
továbblépni. Ezután hozzá-
szólások következtek, me-
lyekből kiderült, hogy a bri-
gádok — bár nagyon az ele-
ién vagyunk áz évnek — 
kész tervekkel, javaslatokkal 
küldték vezetőiket a tanács-
kozásra. Szóba került a ta-
karékosság kérdése, a társa-
dalmi munka fogalmának 
tisztázása, a létszám-után-
pótlás, a brigádvezetők to-
vábbképzéáének oktatási té-
mái. Több felhívást ismer-
tettek, melyek mind a bri-

gádmunka javítását, a gaz-
dálkodás hatékonyságának 
emelését célozzák. Élénk vi-
ta alakult ki a munkaerő-
gazdálkodásról, a társadalmi 
tulajdon védelméről, sok 
egyéb problémáról, ami a 
szerződések megkötése előtt 
foglalkoztatja a brigádokat. 
Fölmerültek azok az anyagi 
károk, amelyek a beruházá-
soknál keletkezhetnek, ha 
nem figyelnek oda eléggé, s 
ha sárba taposnak óriási ér-

tékeket. A kivitelezéseknél, 
a rosszul végzett munka mi-
att is „folyik az aprópénz a 
népgazdaság kilyukasztott 
zsebéből" — ahogy nagyon 
találóan megjegyezte az 
egyik hozzászóló. 

Szurmai Tibor válaszolt a 
föltett kérdésekre, s lezárta 
a vitát azzal, hogy a hétköz-
napokban lehet folytatni i 
beszélgetést egymás között, s 
a vezetőkkel is, mert min-
denképpen hasznos az ilyen-
fa j ta véleménycsere. 

t ... • - i , & . . * 
Nagyszabású építkezések 

a paksi atomerőműnél 

Biszku Béla fogadta 
Hans-lürgen Wischnewskit 

Biszku Béla, az MSZMP 
PB tagja, a Központi Bizott-
ság titkára pénteken fogad-
ta Hans-Jürgen Wischnews-
kit, a Német Szociáldemok-
rata Párt külügyi bizottságá-
nak elnökét. 

A megbeszélésen, amelyen 
a két pártot kölcsönösen ér-
deklő kérdéseket vitattak 
meg, részt vett Berecz János, 
a KB külügyi osztályának 
vezetője. 

Kuvaiti gazdaság i 
küldöttség Budapesten 

A delegációt fogadta Fock Jenő 
Faluvégi Lajos pénzügy-

miniszter meghívására, Ab-
dulrahman Sz. al-Atiki pénz-
es olajügyi miniszter vezeté-
sével pénteken hivatalos lá-
togatásra Budapestre érke-
zett Kuvaiti Állam gazdasági 
küldöttsége. A delegáció 
megkezdte tárgyalásait a két 
ország közötti gazdasági és 
pénzügyi kapcsolatok to-
vábbfejlesztésének lehetősé-
geiről. A magyar delegációt 

Faluvégi Lajos pénzügymi-
niszter vezeti. 

Fock Jenő, a Miniszterta-
nács elnöke pénteken hivata-
lában fogadta Abdulrahman 
Sz. al-Atiki, Kuvaiti Állam 
pénz- és olaj ügyi miniszterét. 

A szívélyes légkörű, tárgy-
szerű eszmecserén részt vett 
Faluvégi Lajos pénzügymi-
niszter és Ali Zakaria al-
Ansari, Kuvaiti Állam ma-
gyarországi nagykövete is. 

Az idei év ú j szakaszt je-
lent a magyar—szovjet ál-
lamközi megállapodáson ala-
puló paksi atomerőmű meg-
valósításában. Az eddigi 
munkáról és a további fel-
adatokról Nagy Zoltán léte-
sítményi főmérnök adott tá-
jékoztatást. A többi között 
elmondta: 

— Egy esztendővel ezelőtt 
az „előkészítés" határozta 
meg a legfőbb teendőket. 
Pakson mindenekelőtt az 
odasereglő munkások szociá-
lis ellátásának biztosítása, a 
hatalmas méretű tereprende-
zés, a közmű- és felvonulási 
épületek létrehozása. A hely-
színtől távol pedig tárgyaló-
asztalok mellett kovácsolód-
tak a tervek, fonódtak az 
együttműködés szálai a ma-
gvar és a szovjet intézmé-
nyek, szakemberek között. 
Mindkét irányban nagy elő-
rehaladás történt viszonylag 
rövid idő alatt. 

— Paks közben mindenki 
szeme láttára változik. Az 
indulási célkitűzésnek meg-
felelően, 1974 végéig, 2000 
dolgozó számára sikerült 
megfelelő szociális intézmé-
nyeket és munkát teremteni. 
A fejlesztéssel 1975 végéig 
2800—3000 dolgozó elhelyezé-
sét, foglalkoztatását biztosít-
ják. 

— A Dunára néző „atomvá-
ros" modern, emeletes házai-
ban 210 lakás már kész, s 
ugyanennyi épül az idén is. 
Néhány héten belül megnyí-
lik a 3000 adagos nagyon 
szép étterem. A hozzá csatla-
kozó tágas bisztró és eszp-
resszó az év közepén fogadja 
a vendégeket, amikorra ké-
szen áll majd a szolgáltató-
ház is, benne népbolt, Patyo-
lat, fodrász, posta stb. Erre 
az időre valósul meg a két-

szintes rendelő. Alapozzák a 
műszaki szállót, készülnek a 
szovjet szakértők otthonai, 
ahova az év közepén vár ják 
az első csoportot a baráti or-
szágból. Évközi program még 
a több kilométer hosszú víz-
vezeték átadása, 500 köbmé-
teres magaslati tárolóval, 
amely a paksi lakótelep ellá-
tását is biztosítja. 

— A szekszárdi és a pécsi 
tervező vállalatok nagy 
ütemben folytatják a lakó-
épületek, a művelődési ház, 
az iskola, óvoda, bölcsőde 
tervezését. Rendkívül szorít 
ugyanis az idő. Rohamosan 
közeledik 1977—78, amikorra 
a paksi atomerőmű végleges 
személyzetének első népes 
csoportját várják, hogy már 
az épftés-szerelés ideje alatt 
kellő kiképzést kapjanak, 
felkészüljenek az üzemelte-
tésre. Ez 150—200 szakember 
és családjának letelepedéséi 
jelenti Pakson. 

— Az 50 hold kiterjedésű 
üzemi területen gyors ütem-
ben készül az út-, közmű-, 
csapadék-, szennyvíz-, ivó-
és iparivíz-hálózat, a vasút. 
Minden remény megvan a r -
ra* hogy ez év októberében 
már nagy teherbírású, építő-
anyagokkal rakott vasúti sze-
relvények futhatnak be ez 
üzemi területre. Jól halad a 
Dunaföldvár—Paks közötti 
vasútvonal felújítása is. A 
III. negyedévi program az 
üzemi terület 3500 adagos 
konyhájának és éttermének 
üzembe helyezése. Készül a 
Paksra vonuló vállalatok iro-
dája, a központi öl*öző, fü r -
dő, továbbá a kazánház, 
amely a jövő télre meleggel, 
gőzzel lát ja el az ipartelepet. 
A végleges jellegű építmé-
nyek, elsősorban az üzemi 
főépület kivitelezése az idén 
kezdődik. 
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